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Or-VII.0002.10.2017                                

               

 

P R O T O K Ó Ł   Nr XXXII/2017 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 13 grudnia 2017 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 12.07 

Godzina zakończenia : 15.48 

 

Miejsce obrad : aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Tomasz Kraśnicki    

2. Jacek Dąbrowski     

3. Jacek Jasiński       

4. Marian Kosakowski         

5. Beata Marlena Jeżerys 

6. Jacek Jaroszewicz       

7. Piotr Paweł Dojlida   

8. Jan Czarniecki 

9. Ireneusz Jabłoński 

10. Piotr Waczyński 

11. Grzegorz Wacław Gereluk 

12. Wioletta Kowieska 

13. Andrzej Kościuczyk 

  

 

Nieobecni: Barbara Walesiuk, Piotr Siemieniuk (usprawiedliwienie w załączeniu) 

 

Ponadto w obradach udział wzięli: 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

3. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

4. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

5. Urszula Sienkiewicz – Radca Prawny 

6. Antoni Bogdan – radny Powiatu 

7. Jan Perkowski – radny Powiatu 

8. Norbert Brzostowski – ekspert zewnętrzny  

9. Jan Matczuk – przedstawiciel Powiatowego Lekarza Weterynarii w Białymstoku 

10. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

11. Mieszkańcy miasta i gminy  
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Porządek obrad  XXXII  Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Informacja przedstawiciela Inspekcji Weterynaryjnej - Powiatowego Lekarza 

Weterynarii w Białymstoku w sprawie grypy ptaków. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Choroszcz na rok 

2017. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Choroszcz na lata 2017-2020 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań 

na lata 2017-2022. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje - w ramach pomocy de minimis. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty dochodów budżetu 

Gminy Choroszcz instrumentem-płatniczym. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 

Kruszewie. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

zamieszkałych nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną opłatę. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dokonania darowizny prawa własności 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Choroszcz na rzecz Powiatu 

Białostockiego. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Klepaczach. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu ochrony 

zdrowia mieszkańców gminy Choroszcz na rok 2018. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Choroszcz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2018 rok. 

14. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji. 

15. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

17. Interpelacje i wnioski radnych. 

18. Zapytania i wolne wnioski. 

19. Zakończenie obrad Sesji. 
 

      

Ad. 1 -  

 

 Obrady XXXII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecni: Barbara Walesiuk, Piotr Siemieniuk i Jacek Dąbrowski. 

Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys, przypominając o przypadającej w dniu dzisiejszym 

rocznicy ogłoszenia stanu wojennego, poprosiła obecnych na Sesji o uczczenie minutą ciszy 

pamięci wszystkich, którzy zginęli w tym czasie walcząc o naszą niepodległość. 
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Burmistrz Choroszczy Robert Wardziński uroczyście przyznał *((wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)stypendium za 

osiągnięcia w nauce. 

  

Ad. 2 - 

  

Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją razem z materiałami.  

 Zapytała, czy ktoś chce wnieść poprawkę do porządku obrad. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wniósł następujące poprawki do porządku obrad:  

1) zdjęcie z pkt. 6 projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje - w ramach pomocy de minimis; 

2) zdjęcie z pkt. 9 projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

zamieszkałych nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną opłatę; 

3) uzupełnienie porządku o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Choroszcz na lata 2017 – 2023 – jako pkt. 

4; 

4) uzupełnienie porządku o rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Nr 

XXIII/226/2017 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 24.02.2017 r. w sprawie 

współdziałania z Miastem Białystok przy budowie i przebudowie ulic położonych na 

granicy gmin Białystok i Choroszcz – jako pkt. 7; 

5) uzupełnienie porządku o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez 

Gminę Choroszcz zarządzania publiczną drogą powiatową – jako pkt. 10; 

6) uzupełnienie porządku o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie wprowadzenia Regulaminu terenu rekreacyjnego przy ul. Branickiego w 

Choroszczy – jako pkt. 13. 
 

Porządek obrad XXXII Sesji, z poprawkami, został przyjęty przez Radę głosami 12 za. 

 

 

 

Ad. 3 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodnicząca Rady poprosiła 

przedstawiciela Inspekcji Weterynaryjnej – Powiatowego Lekarza Weterynarii dr. Jana 

Matczuka o informacje odnośnie wysoce zjadliwej grypy ptaków podtypu H5N8. Posługując 

się prezentacją multimedialną, wskazał on na konieczność przestrzegania zasad bioasekuracji, 

które dotyczą m.in. zabezpieczania paszy tak, żeby nie mogły dostać się do niej dzikie 

zwierzęta. Nie wolno także karmić drobiu na zewnątrz budynków. Konieczne jest też 

korzystanie z mat dezynfekcyjnych przy wejściach i wyjściach z budynków, w których 

znajduje się drób. Wirus ptasiej grypy nie jest groźny dla ludzi. Główną przyczyną 

rozprzestrzeniania się choroby są zarażone dzikie ptaki. 
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Ad. 4 – 

 

Burmistrz Choroszczy Robert Wardziński przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Choroszcz na lata 2017 – 2023. 

 

Burmistrz Robert Wardziński na wstępie wyjaśnił, że niniejszy dokument powstał jako 

wynik projektu dofinansowanego z Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-

2020, w wyniku dotacji (87%) uzyskanej przez Gminę Choroszcz w ramach konkursu 

ogłoszonego przez Zarząd Województwa Podlaskiego i Ministra Rozwoju na działania 

wspierające gminy w zakresie przygotowania programów rewitalizacji na terenie 

Województwa Podlaskiego. Zgłoszony projekt Programu Rewitalizacji Gminy Choroszcz 

na lata 2017 – 2023 pozwoli na wnioskowanie do Urzędu Marszałkowskiego o środki w 

wysokości do 2 mln zł na takie inwestycje jak:  

1) rewitalizację Rynku 11 Listopada, 

2) rewitalizację pl. Brodowicza w Choroszczy - projekt obejmuje rewitalizację pl. 

Brodowicza w Choroszczy oraz wykonanie robót budowlanych polegających na 

remoncie elewacji oraz wymianie pokrycia dachowego wraz z robotami 

towarzyszącymi budynku przy ul. Sienkiewicza 29 (MGCKiS), 

3) budowę, modernizację i wyposażenie szkolnych i publicznych obiektów rekreacyjno-

sportowych (projekt obejmuje m.in. budowę zewnętrznych siłowni i miejsc rekreacji na 

osiedlach bloków oraz budowę bulwarów choroszczańskich zagospodarowanie terenu 

– ciągi piesze, chodniki, wiaty, siłownie zewnętrzne, place zabaw, fontanna, mała 

architektura, rekreacyjny skatepark, inne wraz z oświetleniem terenu). 

 

Norbert Brzostowski wyjaśnił, że Program został opracowany w oparciu o ustawę z dnia 8 

marca 1990 r. o samorządzie gminnym, w związku z tym do Programu, jego zawartości, 

procedury opracowania nie stosuje się, co do zasady, zapisów Ustawy o rewitalizacji z dnia 9 

października 2015. W związku z tym Program opracowano zgodnie z Wytycznymi w zakresie 

rewitalizacji w programach operacyjnych na lata 2014-2020 Ministra Rozwoju z 2016 roku 

oraz w szczególności zgodnie z Regulaminem konkursu zawierającym cechy i elementy 

programów rewitalizacji. W wyniku rewitalizacji, na obszarze rewitalizacji powinny zajść 

określone zmiany, które powinny doprowadzić do wyprowadzenia obszaru ze stanów 

kryzysowych. Ważne jest zatem ustalenie stanu po realizacji wszystkich przedsięwzięć 

rewitalizacyjnych, stanu docelowego, pożądanego przez wielu interesariuszy. Ten planowany 

stan docelowy po przeprowadzeniu wsparcia określany jest jako wizja obszaru rewitalizacji.  

Program Rewitalizacji określa główne kierunki, którymi gmina, jako wspólnota 

mieszkańców, powinna podążać w perspektywie najbliższych lat, aby wyeliminować lub 

ograniczyć niekorzystne zjawiska zdiagnozowane na obszarze rewitalizacji. Uprzedził, że 

Program będzie opiniowany przez Urząd Marszałkowski więc mogą być zgłoszone poprawki 

do tego dokumentu. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radni Wioletta Kowieska i Piotr Dojlida wnieśli zastrzeżenia odnośnie ujęcia w Programie 

tylko miasta Choroszcz, z pominięciem potrzeb terenów wiejskich. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zwrócił się z pytaniem: czy tereny zdegradowane obejmują tereny 

prywatne i czy wiąże się to z uciążliwością dla mieszkańców (podatki, zaświadczenia, 

uzyskanie zezwoleń czy też utrudnienia w pracach budowlanych jak np. remonty)? 
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Zaproponował również objęcie przedmiotowym Programem terenu od strony bloków 27  

i 27A przy ul. Sienkiewicza, czyli terenu Centrum Kultury, na którym obecnie jest publiczny 

plac zabaw jak również teren zbyt wąskiego wjazdu na ten obszar, który jest użytkowany 

przez mieszkańców wspomnianych bloków. 

 

Burmistrz Robert Wardziński odnosząc się do wypowiedzi przedmówców wskazał, że  

z uwagi na kryteria stosowane przez Urząd Marszałkowski, podejmujemy próbę zdobycia  

2 mln zł na inwestycje w mieście Choroszcz, ponieważ wspomniany na wstępie Program 

Operacyjny skierowany jest tylko na obszary miejskie. Podjęliśmy decyzję o sporządzeniu 

Programu Rewitalizacji również dlatego, że dysponujemy dokumentacją na wymienione 

inwestycje. Natomiast odnośnie propozycji radnego Kraśnickiego wskazał, że teren wjazdu 

jest własnością wspólnoty i wszelkie decyzje należą do Marszałka Województwa i wspólnoty 

mieszkaniowej, które zarządzają swoim terenem. Program rewitalizacji nie będzie służył do 

zrobienia tego typu wjazdów. 

 

Norbert Brzostowski dodał, że Program rewitalizacji można robić w dwóch trybach: 

1) w trybie ustawy o rewitalizacji – z rygorystyczna procedura, 

2) w trybie ustawy o samorządzie gminnym, który tu zastosowaliśmy.  

Nie będzie żadnych problemów w przyszłości dla mieszkańców w związku z tym, że obszary 

mieszkalne znajdują się na terenie rewitalizacji. To może być zaleta gdyż przygotowywane są 

programy operacyjne wydatkowania środków na wsparcie różnych inicjatyw dotyczących np. 

ocieplenia, wymiany kotłów – wtedy mieszkańcy i firmy znajdujące się na obszarze 

rewitalizacji będą mieli większe szanse na otrzymanie dofinansowania (co nie oznacza 

gwarancji). 

 

Radny Jan Czarniecki zwrócił się z prośbą o współpracę z Parafią Rzymskokatolicką  

w Choroszczy aby włączyć też teren przyklasztorny do Programu rewitalizacji. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Choroszcz na lata 2017 – 2023. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXII/304/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 20) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecna Barbara Walesiuk, Piotr Siemieniuk, Jacek Dąbrowski.   

 

 

Ad. 5 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2017 

rok. 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje następujące zmiany: zmniejszyć plan dochodów  

i wydatków ogółem o kwotę 352 006 zł. W planie dochodów następują zwiększenia  

i zmniejszenia w poszczególnych pozycjach: zwiększenia dochodów następują związku ze 

zrealizowaniem dochodów ponad kwoty planowane w pozycjach: 

- rozdział 60016 § 0960 – darowizna w formie pieniężnej – kwota 6 642 zł, 
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- rozdział 70004 § 0970 wpływy z różnych dochodów – kwota 2 091 zł, 

- rozdział 70095 § 0830 wpływy z usług – kwota 800 zł, 

- rozdział 75023 § 0870 ze sprzedaży samochodu, który gmina nabyła w drodze spadku po 

zmarłym mieszkańcu gminy – kwota 1 050 zł oraz z różnych dochodów (m.in. za udzielenie 

ślubów poza budynkiem urzędu) – kwota 1 994 zł, 

- rozdział 85295 § 0970 refundacja przez Urząd Pracy wypłaconych świadczeń z tytułu prac 

społecznie użytecznych – kwota 2 300 zł, 

- rozdział 90002 § 0640 wpływy z tytułu opłaty egzekucyjnej – kwota 1 500 zł. 

-rozdział 92109 § 0750 wpływy z tytułu wynajmowania świetlic wiejskich – kwota 4 200 zł. 

Zmniejszenia planu dochodów następują w rozdziałach: 

- 60014 § 6629 w związku z dokonaną korektą współfinansowania ze środków UE inwestycji 

na drogach powiatowych (ulice Sienkiewicza i Branickiego) zgodnie z załącznikiem Zakres 

rzeczowy projektu „Projekt partnerski: Rozwój niskoemisyjnego transportu zbiorowego  

i rowerowego w ramach BOF” do aneksu nr 3 do porozumienia – zmniejsza się tzw. wkład 

własny o kwotę 345 334 zł i tym samym zmniejsza się udział współfinansowania przez 

Powiat Białostocki o 172 667 zł, 

- 92195 § 6260 w związku z niemożliwością zrealizowania inwestycji pn. Wzgórze 

"Szubienica - Miejsce Pamięci Narodowej z 1863 roku" w 2017 roku zmniejsza się plan 

dochodów o przyznaną dotację w Funduszu Kultury – kwota 199 916 zł. 

Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziale: 

- 60016 Drogi publiczne gminne – zwiększenie wydatków na bieżące utrzymanie dróg 

gminnych, w tym wykonanie remontu odwodnienia ulicy Sarosieka w Choroszczy – 37 000 

zł, polepszenie przejezdności poprzez żwirowanie – 50 000 zł, utwardzenie dróg destruktem 

betonowym – 15 000 zł) oraz zwiększenie dotacji dla Miasta Białystok na budowę ulicy 

Skandynawskiej w ramach porozumienia międzygminnego – 22 878 zł - poprzez 

przeniesienia planu wydatków z rozdziału 92195. 

Przenosi się plan wydatków: 

- w związku z podjętymi w październiku br. uchwałami mieszkańców sołectw: 

 Złotoria Podlesie - przenosi się plan wydatków w ramach funduszu sołeckiego w rozdziale 

60016 z § 6050 w kwocie 7 069 zł na utwardzenie destruktem betonowym drogi oraz 

ustawienie znaków informacyjnych, 

Babino - przenosi się plan wydatków w ramach funduszu sołeckiego w rozdziale 60016 z § 

6050 w kwocie 7 702 zł na utwardzenie destruktem betonowym drogi we wsi Babino, 

Żółtki - przenosi się plan wydatków w ramach funduszu sołeckiego w rozdziale 75412 z § 

6050 w kwocie 2 496 zł na zakup stołów do świetlicy OSP, 

Turczyn – z rozdziału 90095 § 4210 przenosi się kwotę 500 zł na naprawę drogi gminnej  

w Turczynie (rozdział 60016 § 4300). 

Rogówek – rozszerza się zadanie inwestycyjne (poz. 42 w Załączniku nr 3) o zakup i montaż 

bramek oraz zestawu do koszykówki we wsi Rogówek. 

W działach 801, 854 i 855 dokonuje się zmian zgodnie z wnioskami dyrektorów jednostek. 

- w rozdziale 60004 Lokalny transport zbiorowy – przenosi się kwotę 22 697 zł z §4300 na 

zwiększenie planu wydatków w §4330 w związku z rozliczeniem przez Miasto Białystok 

usług transportowych za III kwartał 2017 r.; 

- w rozdziale 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami zwiększa się plan wydatków 

na nabycie gruntów o 58 457 zł (na wypłatę odszkodowań ustalonych 2 decyzjami Starosty 

Powiatu Białostockiego) – przenosząc plan wydatków z rozdziału 60016 §6050 w kwocie 16 

936 zł i z rozdziału 80104 §4330 w kwocie 41 521 zł; 

- w rozdziale 75022 Rady gmin… z §4300 przenosi się kwotę 1 000 zł na zwiększenie planu 

w §4210; 
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- w rozdziale 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg przenosi się plan wydatków z §§4270, 

6050 na zwiększenie planu wydatków w §4260; 

Aktualizuje się plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 3: 

Poz. 2. Budowa drogi rowerowej przy drodze gminnej nr 106251B na odcinku Choroszcz - 

Sienkiewicze - RPOWP 2014-2020 w ramach BOF Działanie 5.1 Niskoemisyjny transport 

miejski i niezmotoryzowany – zmieniono Zarządzeniem Nr 273/2017 Burmistrza Choroszczy 

z dnia 15 listopada 2017 r. źródła finansowania poprzez zwiększenie środków UE o kwotę 6 

474 zł i zmniejszenie o tę kwotę tzw. wkładu własnego (zgodnie z Aneksem nr 3 do 

porozumienia w BOF); 

Poz.4. Budowa drogi gminnej łączącej ulicę Elewatorską w Białymstoku z miejscowością 

Porosły - RPOWP 2014-2020 w ramach BOF Działanie 5.1 Niskoemisyjny transport miejski  

i niezmotoryzowany – przeniesiono termin zakończenia na rok 2019 zgodnie ze zmianą 

Wieloletniej prognozy finansowej (Załącznik nr 2) z dnia 10 listopada 2017 r. Poz. 5. Budowa 

drogi gminnej łączącej ulicę Wodociągową w Klepaczach z drogą powiatową Nr 1535b - 

RPOWP 2014-2020 w ramach BOF Działanie 5.1 Niskoemisyjny transport miejski  

i niezmotoryzowany – przesunięto termin zakończenia z 2019 roku na 2018 rok oraz 

urealniono wartość zadania, wynikającą z zakończonego postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego, zgodnie ze zmianą Wieloletniej prognozy finansowej (Załącznik nr 

2) z dnia 10 listopada 2017 r. Poz.8. Projekt utwardzenia drogi Złotoria - Złotoria Podlesie 

przenosi się wartość zadania zgodnie z wnioskiem zebrania mieszkańców wsi Złotoria 

Podlesie na bieżącą naprawę drogi – zmniejszenie o 7 069 zł. 

Poz.9. Dokumentacje projektowe na zadania przyszłościowe – Zarządzeniem Nr 273/2017  

z dnia 15 listopada zmniejszono wartość zadania o kwotę 5 951 zł, przenosząc ją na 

zwiększenie planu wydatków (roboty dodatkowe) zadania poz. 13 oraz zmniejsza się o kwotę 

7 702 zł na wniosek mieszkańców wsi Babino; 

Poz. 12. Przygotowanie terenów: podziały geodezyjne i zakup gruntów lub wypłata 

odszkodowania - na zadania przyszłościowe – zmniejsza się o kwotę 16 936 zł; 

Poz.13. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1552B ul Sienkiewicza w Choroszczy – w ramach 

Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego Działanie 5.1. Niskoemisyjny transport miejski  

i niezmotoryzowany – dostosowuje się źródła finansowania do ustaleń aneksu nr 3 

Porozumienia w sprawie projektu realizowanego w ramach BOF; 

Poz.14. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1552B ul Branickiego w Choroszczy – w ramach 

Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego Działanie 5.1. Niskoemisyjny transport miejski  

i niezmotoryzowany – dostosowuje się źródła finansowania do ustaleń aneksu nr 3 

Porozumienia w sprawie projektu realizowanego w ramach BOF; 

Poz. 16. Zakup gruntów (pod przyszłe inwestycje gminne) – zwiększa się o kwotę 58 457 zł; 

Poz.20. Wykonanie ogrodzenia placu remizy strażackiej i świetlicy w Żółtkach – zmniejsza 

się wartość zadania o kwotę 2 496 zł, zgodnie z wnioskiem mieszkańców wsi Żółtki; 

Poz. 22. Modernizacja Sali gimnastycznej szkoły podstawowej w Zespole Szkół  

w Choroszczy (przebudowa i modernizacja instalacji elektrycznej) 

Poz. 22a. Przebudowa sanitariatów celem dostosowania dla potrzeb osób niepełnosprawnych 

w Szkole Podstawowej wchodzącej w skład Zespołu Szkół w Choroszczy - Zarządzeniem Nr 

266/2017 Burmistrza w Choroszczy z dnia 13 października 2017 r. z zadania pod poz. 22 

przeniesiono kwotę 11 443 zł na zwiększenie planu wydatków zadania pod poz. 22a; 

Poz. 23. Budowa oświetlenia ulicznego – zmniejsza się o kwotę 7 166 zł; 

Poz. 36c. Wzgórze "Szubienica - Miejsce Pamięci Narodowej z 1863 roku" – w związku ze 

zbyt późnym podpisaniem umowy z Ministerstwem Kultury zadanie nie może być 

zrealizowane w 2017 r. Czynione są starania o uzyskanie dofinansowania z Funduszu Kultury 

w 2018 roku. W panie wydatków na 2017 rok pozostawia się kwotę 38 000 zł na wykup 

gruntów na potrzeby tej inwestycji; 
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Poz. 42. Projekt miniboiska piłkarskiego (za budynkiem świetlicy wiejskiej), zakup i montaż 

bramek oraz zestawu do koszykówki we wsi Rogówek – zgodnie z wnioskiem mieszkańców 

wsi Rogówek rozszerza się zakres zadania o zakup i montaż bramek oraz zestawu do 

koszykówki – w ramach funduszu sołeckiego. 

Aktualizuje się Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2017 

roku – zgodnie z załącznikiem nr 4: 

Poz. III.2.6. Dofinansowanie budowy ulicy Skandynawskiej położonej na granicy gmin: 

Białystok i Choroszcz – zwiększenie o kwotę 22 878 zł. 
 

Wobec braku uwag do zmian w budżecie gminy na 2017 rok, Przewodnicząca Rady 

odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXII/305/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 21) 

 

 

Obecnych 10 radnych, nieobecna Barbara Walesiuk, Piotr Siemieniuk, Jacek Dąbrowski i 

chwilowo Jacek Jaroszewicz i Ireneusz Jabłoński.  

 

 

Ad. 6 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Choroszcz na lata 2017 - 2020 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2017 - 2022. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że zmiany Wieloletniej prognozy finansowej obejmują:  

1) w załączniku Nr 1: 

- uaktualnienie danych dotyczących planu dochodów i wydatków budżetu na 2017 rok,  

w związku z dokonanymi zmianami po dniu 1 stycznia 2017 roku do dnia 13 grudnia 2017 r.; 

- urealnienie prognozy dochodów i wydatków na lata 2018-2022 (głównie w zakresie 

planowanych dochodów i wydatków oraz przychodów według przygotowywanego projektu 

uchwały budżetowej na 2018 rok – po uwzględnieniu aneksu nr 3 do umowy o finansowanie 

projektów w ramach BOF); 

- uaktualnienie danych odnoszących się do wydatków objętych limitem, o którym mowa  

w art.226 ust. 3 pkt 4 ustawy o finansach publicznych (poz. 11.3) - w związku ze zmianami  

w załączniku nr 2 Wykaz przedsięwzięć do WPF w latach 2017-2019; 

W zakresie wielkości planowanych: 

- wyników budżetu – zmniejsza się planowaną nadwyżkę budżetową na 2018 rok o kwotę 

500 000 zł, 

- przychodów – w 2018 roku przeznacza się 800 000 zł z posiadanych wolnych środków na 

spłatę zaciągniętych i planowanych do zaciągnięcia w 2017 roku kredytów, 

- kwoty długu na koniec poszczególnych lat – pozostają bez zmiany 

- kwoty rozchodów - pozostają bez zmiany. 

W wyniku tych zmian relacja wskaźnika planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań,  

o której mowa w art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych do dochodów w stosunku do 
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dopuszczalnego wskaźnika spłaty zobowiązań w całym okresie prognozowania – została 

spełniona. 

Na podstawie zawartych umów o dofinansowanie projektów ze środków Unii Europejskiej  

w okresie 2018-2020 przewiduje się uzyskanie kwoty dofinansowania w formie dotacji  

w łącznej wysokości 15 938 324 zł, w tym na projekt pn. „Projekt partnerski: Rozwój 

niskoemisyjnego transportu zbiorowego i rowerowego w BOF” 14 580 613 zł na wydatki 

inwestycyjne w zakresie przebudowy dróg gminnych i powiatowych. 

Wykazana w pozycji 12.1 w 2020 roku kwota dochodów bieżących na programy , projekty 

lub zadania finansowane z udziałem środków o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2  

w wysokości 1 146 359 zł dotyczy refundacji wydatków zrealizowanych w latach 

poprzednich. 

2) w załączniku Nr 2: 

poz. 1.3.2.5. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1535B Białystok Kruszewo na odcinku od 

skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1538B do granic administracyjnych m. Choroszcz – 

wyłącza się z wykazu zadań na 2018 rok, gdyż Powiat Białostocki nie potwierdził realizacji 

tego zadania w 2018 roku (pierwotnie planowana była pomoc finansowa w wysokości 500 

000 zł); 

Poz. 1.3.2.12 Dokumentacje projektowe na zadania inwestycyjne przyszłościowe - kwotę 13 

653 zł przenosi się z limitu wydatków na 2017 rok na zwiększenie limitu wydatków w 2019 

roku; 

Poz. 1.3.2.14 Przebudowa ulicy Granicznej w Klepaczach (porozumienie międzygminne  

z Miastem Białystok) - wprowadza się zadanie do realizacji w 2018 roku z limitem wydatków 

1 200 000 zł, przy dofinansowaniu ze strony Miasta Białegostoku w kwocie 600 000 zł (50% 

kosztów). 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Choroszcz na lata 2017- 

2020 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2017-2022. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXII/306/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 22) 

 

 

Obecnych 11 radnych, nieobecna Barbara Walesiuk, Piotr Siemieniuk, Jacek Dąbrowski  

i chwilowo Marian Kosakowski.  

 

Ad. 7 – 

 

Ponownie głos zabrała Skarbnik Gminy, która przedstawiła projekt uchwały o zmianie 

uchwały Nr XXIII/226/2017 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 24.02.2017 r.  

w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy budowie i przebudowie ulic położonych 

na granicy gmin Białystok i Choroszcz. 

 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że Gmina Choroszcz postanawia współdziałać  

z Miastem Białystok w zakresie realizacji w 2017 i 2018 roku przedsięwzięcia 
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inwestycyjnego, polegającego na zaprojektowaniu, budowie i przebudowie dróg gminnych 

położonych na granicy gmin Białystok i Choroszcz, tj. ulic: Granicznej (od ulicy Łąkowej do 

ulicy Klepackiej) i ulicy Skandynawskiej 9 (od ulicy Ks. Pawła Grzybowskiego do ulicy 

Litewskiej). Na finansowanie przedsięwzięcia, o którym mowa w ust. 1, przeznacza się środki 

z budżetu Gminy Choroszcz w łącznej kwocie 1 526 878 zł (było: 1 380 000 zł) w tym: 

a) na inwestycję dotyczącą ulicy Granicznej w 2018 roku – 1 200 000 zł (w tym dotacja  

z Miasta Białystok – 600 000 zł, nie więcej niż 50% poniesionych wydatków); 

b) na inwestycję dotyczącą ulicy Skandynawskiej w 2017 roku – 326 878 zł (było: 180 000 

zł), nie więcej niż 30% poniesionych wydatków - w formie dotacji, która będzie przekazana 

Miastu Białystok. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały 

o zmianie uchwały Nr XXIII/226/2017 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 24.02.2017 r.  

w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy budowie i przebudowie ulic położonych 

na granicy gmin Białystok i Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXII/307/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecna Barbara Walesiuk, Piotr Siemieniuk i chwilowo Marian 

Kosakowski.  

 

 

Ad. 8 – 

 

Burmistrz Choroszczy przedstawił projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty 

podatków i opłat stanowiących dochody budżetu Gminy Choroszcz instrumentem płatniczym. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje się dopuszczenie zapłaty podatków i opłat 

stanowiących dochody budżetu Gminy Choroszcz za pomocą instrumentu płatniczego, w tym 

instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny czyli za pomocą karty 

płatniczej. 

 

Wobec braku innych propozycji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody budżetu Gminy 

Choroszcz instrumentem płatniczym. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXII/308/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 
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Obecnych 12 radnych, nieobecna Barbara Walesiuk, Piotr Siemieniuk. 

 

Ad. 9 – 

 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Burmistrzowi Choroszczy, który wprowadził  

w temat dotyczący zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  

w Kruszewie. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował na wstępie, że zamierza się z dniem 31 sierpnia 

2018 r. dokonać likwidacji Szkoły Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  

w Kruszewie. Uchwała o zamiarze likwidacji Szkoły zostaje poddana rozpatrzeniu w związku 

z drastycznie spadającą liczbą uczniów w szkole: 

rok szkolny  2013/2014 - 59 

2014/2015 - 57 

2015/2016 - 54 

2016/2017 - 27 

2017/2018 - 12 

W bieżącym roku szkolnym w 4 łączonych oddziałach uczy się 12 dzieci: 

oddział   0-I - 4 

II-III - 3 

IV - 0 

V-VI - 3 

VII - 2 

W szkole zatrudnionych jest 16 nauczycieli (10,88 etatu) – stan na 30.09.2017 r. 

Nadmienić należy, że już w ubiegłym roku szkolnym część rodziców zamieszkałych  

w obwodzie szkoły w Kruszewie dobrowolnie przeniosła swoje dzieci do Szkoły 

Podstawowej w Choroszczy. Ten trend został potwierdzony w bieżącym roku szkolnym – 

kolejne dzieci z obwodu przeniosły się do szkoły w Choroszczy. Zatrudnienie w Szkole 

Podstawowej w Choroszczy znalazło także dwóch nauczycieli ze Szkoły Podstawowej  

w Kruszewie. Utrzymywanie szkoły z tak małą liczbą dzieci mija się z celem zarówno ze 

względów pedagogicznych jak i finansowych. Uczniom likwidowanej Szkoły Podstawowej  

w Kruszewie zapewnia się kontynuowanie nauki i bezpłatny dowóz do Szkoły Podstawowej 

im. Henryka Sienkiewicza w Choroszczy. O zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej im. 

Marszałka Józefa Piłsudskiego w Kruszewie powiadomi się, co najmniej na 6 miesięcy przed 

terminem likwidacji: 

1) rodziców uczniów tej Szkoły; 

2) Podlaskiego Kuratora Oświaty w Białymstoku oraz wystąpienia do tegoż o wydanie w tej 

sprawie opinii. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radna Wioletta Kowieska pogratulowała Burmistrzowi, z jaką determinacją, od początku 

swojej kadencji, uporczywie dążył by tą szkołę zlikwidować. Jesteśmy teraz w miejscu, kiedy 

szkołę trzeba zamknąć, patrząc na przestawione liczby. To prawda, że to rodzice decydują 

gdzie dzieci się uczą, ale jeżeli „wisi” nad nimi groźba zamknięcia szkoły w tym roku lub 

następnym – to nie mają się nad czym zastanawiać. Oby w innych sprawach dotyczących 

mieszkańców Burmistrz był również tak zdeterminowany. 

 

Radny Marian Kosakowski zwrócił się z prośbą, w imieniu mieszkańców, o zorganizowanie 

w budynku szkoły 10-godzinnnego przedszkola. 
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Radny Ireneusz Jabłoński zaproponował radnym Powiatu Białostockiego rozważenie 

możliwości otwarcia szkoły branżowej/zawodowej. Być może Kurator Oświaty podda pomysł 

aby nadal była w Kruszewie szkoła. 

 

Adam Radłowski sołtys wsi Kruszewo w swoim wystąpieniu wskazał na działania obecnych 

władz samorządowych, które wpłynęły na dzisiejszą sytuację szkoły. 

 

Wobec braku innych propozycji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  

w Kruszewie. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 9 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  2 głosy, 

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXII/309/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecna Barbara Walesiuk, Piotr Siemieniuk. 

 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys ogłosiła przerwę w obradach: 14.17 – 14.37. 

 

Ad. 10 – 

 

Po przerwie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia przez Gminę Choroszcz zarządzania publiczną drogą powiatową. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że przyjmuje się na okres do dnia 31 grudnia 2020 r. 

zadanie zarządzania publiczną drogą powiatową Nr 2288B – ulica Rynek 11-ego Listopada w 

Choroszczy. Gmina Choroszcz będzie pełnić funkcję inwestora podczas realizacji zadania pn. 

„Rewitalizacja i przebudowa Rynku 11-ego Listopada w Choroszczy. Przejęcie zadania 

nastąpi na mocy porozumienia zawartego z Powiatem Białostockim.  
 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia przez Gminę Choroszcz zarządzania publiczną drogą powiatową. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXII/310/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 26) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecna Barbara Walesiuk, Piotr Siemieniuk i Grzegorz 

Gereluk (zwolniony przez Przewodniczącego Rady). 
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Ad. 11  – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Sekretarz Gminy przedstawił 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny prawa własności 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Choroszcz na rzecz Powiatu Białostockiego. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski poinformował, że proponuje się wyrażenie zgody na dokonanie 

przez Gminę Choroszcz darowizny na rzecz Powiatu Białostockiego prawa własności 

nieruchomości, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków numerem działki 122/1 

o powierzchni 0,0111 ha, położonej w obrębie Dzikie - z przeznaczeniem na zadania własne 

Powiatu w zakresie budowy i utrzymania dróg powiatowych (poszerzenie drogi). 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny prawa własności 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Choroszcz na rzecz Powiatu Białostockiego. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXII/311/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 27) 

 

 

Ad. 12 – 
 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Klepacze przedstawił Burmistrz 

Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że na wniosek mieszkańców proponuje się 

nadać drodze gminnej we wsi Klepacze gmina Choroszcz biegnącej od ulicy Niewodnickiej w 

kierunku południowo - wschodnim, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działki o numerach 

geodezyjnych 530/17, 530/35 i 530/36 nazwę Gajowa. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Klepacze. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXII/312/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 28) 

 

 

Ad. 13 – 

 



14 

 

Głos zabrał Sekretarz Gminy Choroszcz, który przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu terenu rekreacyjnego przy ul. 

Branickiego w Choroszczy. 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że projekt uchwały ma związek z Rozstrzygnięciem 

Nadzorczym Wojewody Podlaskiego z dnia 11.12.2017 r. uchylającym uchwałę Nr 

XXX/299/2017 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 10.11.2017 r. w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu terenu rekreacyjnego przy ul. Branickiego  

w Choroszczy. Przedmiotem rozstrzygnięcia był zapis § 5, który obecnie proponujemy  

w brzmieniu: „ Znajdujący się na obiekcie zbiornik wodny nie jest kąpieliskiem w rozumieniu 

przepisów ustawy Prawo wodne.”. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu terenu rekreacyjnego przy 

ul. Branickiego w Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  1 głos, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXII/313/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 

 

 

Ad. 14 – 

 

Ponownie głos zabrał Sekretarz Gminy Choroszcz, który przedstawił projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia do realizacji Programu ochrony zdrowia mieszkańców gminy Choroszcz 

na rok 2018. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że promocja zdrowia i profilaktyka zdrowotna, 

obejmuje działania adresowane do ludzi zdrowych, służące m.in. utrwalaniu stylu życia 

sprzyjającego zdrowiu i zwiększeniu świadomości zdrowotnej, promowaniu zdrowego stylu 

życia oraz środowiskowych i indywidualnych czynników, zapobieganiu chorobie (lub innemu 

niekorzystnemu zjawisku zdrowotnemu) przed jej rozwinięciem się, poprzez kontrolę 

przyczyn i czynników ryzyka, 

Podstawowymi działaniami zapobiegawczymi, przeciwdziałającymi wystąpieniu choroby lub 

sprzyjającym jej wczesnym wykryciu jest wykonywanie badań profilaktycznych, które można 

podzielić na trzy grupy: 

1) testy i badania przesiewowe (tzw. skrining) - są to stosunkowo proste i niekosztowne testy 

diagnostyczne wykorzystywane w badaniach dużych grup ludności, w celu wykrycia 

wczesnych stadiów chorobowych, np. powszechne badania lekarskie dzieci w szkołach, 

badania w kierunku próchnicy zębów; 

2) profilaktyczne badania lekarskie, laboratoryjne i rtg różnych grup zawodowych; 

3) inne badania profilaktyczne u dorosłych w celu wczesnego wykrycia najczęstszych chorób 

np. badania mammograficzne w kierunku wykrycia raka piersi, badania cytologiczne, badania 

poziomu PSA u mężczyzn (badanie w celu wczesnego wykrycia raka prostaty), badania 

ciśnienia tętniczego krwi, badania cholesterolu, glukozy. 

Głównym realizatorem zaplanowanych działań jest Urząd Miejski w Choroszczy. 

Dopuszczalna jest współpraca realizatora głównego z innymi podmiotami, w celu 
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realizowania wskazanych w niniejszym Programie założeń. Współpraca może być 

podejmowana w szczególności z: Państwową Inspekcją Sanitarną, Starostwem Powiatowym 

w Białymstoku, Powiatową Stacją Sanitarno – Epidemiologiczną, Powiatową Poradnią 

Psychologiczno – Pedagogiczną, Narodowym Funduszem Zdrowia, lokalnymi ośrodkami 

zdrowia, Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Choroszczy, Miejsko-

Gminnym Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy, Kołem Nr 15 Emerytów, Rencistów  

i Inwalidów w Choroszczy, klubami sportowymi, podmiotami działalności leczniczej, 

związkami wyznaniowymi, jednostkami kulturalno-oświatowymi, stowarzyszeniami 

działającymi bezpośrednio lub pośrednio na rzecz ochrony i promocji zdrowia, osobami 

fizycznymi oraz innymi podmiotami wyrażającymi chęć działania na rzecz zdrowia. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia do realizacji Programu ochrony zdrowia mieszkańców gminy Choroszcz 

na rok 2018. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXII/314/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

 

 

Ad. 15 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodnicząca Rady poprosiła  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Choroszcz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2018 rok. 

 

Ewa Łukaszewicz – pracownik UM Choroszcz przedstawiła główne założenia Programu 

współpracy Gminy Choroszcz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok. Po konsultacjach  

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie uznano, że celem głównym programu 

będzie budowanie partnerstwa pomiędzy Gminą Choroszcz, a organizacjami pozarządowymi 

i innymi podmiotami, służącego rozpoznawaniu i zaspokajaniu potrzeb mieszkańców oraz 

wzmacnianiu roli aktywności obywatelskiej w rozwiązywaniu problemów lokalnych, w myśl 

celu II Zintegrowanej Strategii Rozwoju Gminy Choroszcz na lata 2016 – 2025: Wzrost 

jakości życia lokalnej społeczności gminy Choroszcz. Cele szczegółowe programu wynikają  

z założonego celu głównego i są to:  

1) upowszechnianie modelu realizacji zadań publicznych w drodze współpracy sektora 

obywatelskiego z samorządem lokalnym, jako przynoszącego wymierne skutki w poprawie 

jakości życia mieszkańców Gminy;  

2) określenie zasad współpracy oraz wyznaczenie jej obszarów;  

3) budowanie lokalnego społeczeństwa obywatelskiego i wspomaganie rozwoju społeczności 

lokalnej,  

4) podnoszenie skuteczności i efektywności działań w sferze zadań publicznych poprzez 

stworzenie systemu stałej, partnerskiej współpracy przy ich realizacji z jednoczesnym 

zapewnieniem na to środków finansowych;  
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5) podejmowanie przedsięwzięć skierowanych do młodzieży, seniorów i niepełnosprawnych.  

Program uwzględnia finansowe jak i pozafinansowe formy współpracy opierającej się 

na zasadach: pomocniczości, suwerenności stron, partnerstwa, efektywności, uczciwej 

konkurencji, jawności i zrównoważonego rozwoju. Na realizację zadań zawartych  

w Programie na 2018 rok w budżecie Gminy przeznaczono kwotę w wysokości 134 500 zł. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Choroszcz z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXII/315/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 31) 

 

 

Ad. 16 – 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołów  

z poprzednich Sesji: 

- XXX - protokół został przyjęty 12 głosami za 

- XXXI - protokół został przyjęty 11 głosami za i 1 głosie wstrzymującym się. 

 

 

Ad. 17 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 

I. W zakresie spraw komunalnych, w tym związanych z drogami gminnymi: 

- przeprowadzanie indywidualnych spotkań z mieszkańcami miasta Choroszcz, gminy 

Choroszcz oraz sołtysami poszczególnych miejscowości (np.) w zakresie gospodarki 

mieszkaniowej, remontów dróg gminnych;  

- przeprowadzenie spotkań ws. wykupu gruntów na terenie gminy Choroszcz pod budowę 

nieruchomości lub innych rodzajów inwestycji oraz opłat planistycznych; 

- przeprowadzanie indywidualnych spotkań z mieszkańcami gminy Choroszcz ws. instalacji 

gazowej, ws. dzierżaw, sprzedaży czy przekształceń i podziałów gruntów, ws. 

indywidualnych nieruchomości, poprawy sieci wodno-kanalizacyjnej, a także miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego;  

- podpisanie umowy w ramach inwestycji Stowarzyszenia Białostockiego Obszaru 

Funkcjonalnego; 

- udział w uroczystej konferencji, z udziałem Marszałka Województwa Podlaskiego, oraz 

Miasta Białystok, dotyczącej przyznania dotacji w ramach inwestycji zapisanych w BOF; 

- spotkanie z przedstawicielką Krajowej Izby Rozliczeniowej; 

- udział w spotkaniu ze Starostą Białostockim ws. Inwestycji w gminie Choroszcz;  
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- udział z przedsiębiorcami działającymi na terenie gminy Choroszcz;  

- podpisanie umowy z B. K. Tras Roboty Drogowe w zakresie przebudowy ulic: 

Dominikańskiej oraz A. Mickiewicza w mieście Choroszcz; 

- udział w Zebraniu Członków Zarządu SGGN „Narew”; 

- udział w XXI posiedzeniu Członków Zarządu Stowarzyszenia N.A.R.E.W.; 

- udział w Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia N.A.R.E.W. ; 

- udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej BOF; 

II. W zakresie spraw związanych z ochroną zdrowia, bezpieczeństwem i pomocą 

społeczną: 

- przeprowadzenie spotkań z mieszkańcami w zakresie pomocy rzeczowej w postaci opału na 

zimę; 

III. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury i sportu, a także spraw obywatelskich: 

 w zakresie oświaty:  

- udział w spotkaniach z pracownikami i dyrekcją placówek oświatowych w gminie 

Choroszcz: żłobka, przedszkola oraz szkół – ws. organizacji nowych przyjęć do placówek 

oświatowych;  

- udział w pasowaniu na ucznia w Szkole Podstawowej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego  

w Kruszewie;  

 w zakresie sportu:  

- udział w spotkaniu z p. Wiesławem Kisielewskim ws. rozwoju kolarstwa w gminie 

Choroszcz; 

- udział w spotkaniach z przedstawicielami organizacji sportowych w sprawie działalności 

klubów i organizacji sportowych funkcjonujących w gminie Choroszcz w kolejnym roku;  

IV. Pozostałe spotkania i rodzaje aktywności Burmistrza Choroszczy: 

- udział uroczystościach patriotyczno-religijnych w Choroszczy upamiętniających 99. 

rocznicę odzyskania przez Polskę;  

- współorganizacja oraz udział w otwarciu sezonu morsowego w Choroszczy; 

- udział w Podlaskim Forum Samorządowym; 

- współorganizacja Jubileuszu Złotych Godów – wręczenie jubileuszowych medali, 

dyplomów oraz życzeń zaproszonym parom; 

- współorganizacja wraz z Powiatowym Urzędem Pracy spotkanie z lokalnym biznesem  

w gminie Choroszcz pn. Formy wsparcia Przedsiębiorców w Gminie Choroszcz. 

 

Ad. 18 – 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym, które dotyczyły m.in. uczestniczenia  

w uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd Miejski, spotkaniach na 

terenie gminy, oraz przyjmowania interesantów podczas cotygodniowego dyżuru. 

(informacja w załączeniu) 
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Ad. 19 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili:  

 

Radny Jan Czarniecki zgłosił wniosek o usunięcie z terenu tzw. Babiej Góry pomnika 

światowida oraz jego wizerunków z folderów i innych materiałów promocyjnych Gminy 

Choroszcz. 

W związku z obchodami 100-lecia odzyskania niepodległości przypadającymi 11.11.2018 r. 

proponuje dla ich uczczenia zorganizować grupę rekonstrukcyjną i zabezpieczyć środki 

finansowe w budżecie gminy na ten cel. 

 

Radna Wioletta Kowieska przypomniała na wstępie, że na Komisji pokazała Burmistrzowi 

zdjęcie jak wygląda ul. Dolna – zgłasza ją do naprawy i chciałaby jak najszybciej otrzymać 

odpowiedź, kiedy zostanie to zrobione, żeby mieszkańcy mogli tamtędy przechodzić, żeby 

dzieci mogły pójść do szkoły. Kolejni mieszkańcy – z ul. Łąkowej – zwrócili się do 

Burmistrza z podaniem (16.10.2017 r.) – do dzisiaj nie otrzymali odpowiedzi. Chodzi o to, że 

jeden z właścicieli działki nawiózł na swoją działkę ziemię do wysokości 1,5 m i przez to 

zalewa sąsiednie działki i część tej ulicy. Chciałaby prosić o odpowiedź w tej sprawie, 

również skierowaną do niej, mieszkańcy zbyt długo czekają. Pan Burmistrz do tej pory nie 

podjął odpowiednich kroków żeby móc tych mieszkańców poinformować, a oni zasługują na 

to by odpowiedziano im na piśmie. Odpowiedź na jej interpelację pisemną dotyczącą ul. 

Spokojnej i Cichej nie jest grzeczna, to odpowiedź zbywająca i w jej odczuciu arogancka. 

Być może ona zasługuje na taką arogancję, choć nie wydaje się żeby ktokolwiek zasługiwał, a 

do mieszkańców należałoby się zwrócić trochę w innej formie - należałoby powiedzieć tym 

ludziom na co mają liczyć i czego oczekiwać, żeby mogli dojechać godnie do swoich posesji. 

Radny Andrzej Kościuczyk zwracając się do radnych powiatowych poprosił o interwencję  

w sprawie niedrożnego przepustu pod wjazdem na posesję nr 87 przy Sz. Kruszewskiej. 

 

Radny Piotr Waczyński poprosił o wyrównanie, jeszcze przed mrozami, ul. Zastawie II  

w Choroszczy. 

 

Radny Jacek Dąbrowski przypomniał, że Choroszcz uzyskanie niepodległości będzie 

obchodzić 19 lutego 2019 r. 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiadając wyjaśnił, że: 

1) odpowiedział na interpelację w sposób odzwierciedlający sytuację budżetu gminy oraz 

stan pogody, który decyduje o działaniach na drogach; 

2) nadzór budowlany zajmował się sprawą wody na ul. Łąkowej i nie podjął żadnych 

działań; 

3) możemy podnieść i zasypać ul. Dolną, ale mieszkańcy nie wyrazili na to zgody bo 

woda będzie zalewać ich posesje, będziemy się starali znaleźć rozwiązanie pośrednie 

np. przez zrobienie połowy drogi. 

 

Radny Antoni Bogdan zgłosił następujące sprawy: 

 

1) rozważyć możliwość zlikwidowania słupka znajdującego się na placu wzdłuż 

budynku M-G CKiS w Choroszczy aby mieszkańcy, szczególnie mający problem 

z poruszaniem się, mogli podjechać bezpośrednio pod budynek np. aby móc 

skorzystać z biblioteki; 
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2) zwrócił uwagę na niedrożny rów melioracyjny do rz. Horodnianki przy ścieżce 

rowerowej w Sienkiewiczach, w którym stoi woda. 

 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiadając wyjaśnił, że: 

1) plac przy budynku Centrum Kultury nie jest przeznaczony do parkowania – 

przewidujemy wyłączenie go z ruchu w tej części; 

2) na wiosnę ocenimy stan rowu melioracyjnego w Sienkiewiczach i znajdziemy 

rozwiązanie problemu stojącej wody; 

3) zwracając się do radnych Powiatu Białostockiego poprosił o zwiększenie  

w budżecie powiatu środków na Rynek 11-go Listopada żeby Gmina mogła 

rozstrzygnąć przetarg i podpisać umowę z wykonawcą. 

 

Ad. 20 – 

 

Zapytania i wnioski zgłosili:  

 

Mieszkaniec ul. Zastawie II zapytał o planowany termin wykonania kanalizacji na ul. 

Zastawie II oraz czy jest planowana kanalizacja w ul. Zastawie III? Zgłosił także zastrzeżenia 

do jakości wykonanego skrzyżowania ulic: Sienkiewicza i Ogrodowej gdzie są widoczne 

koleiny. 

 

Jacek Mikulski sołtys wsi Oliszki ponownie poprosił o nawiezienie kruszywa na drogę 

powiatową w Oliszkach. 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiadając wyjaśnił, że: 

1) wniosek w sprawie kanalizacji w ul. Zastawie skierowano do Programu Współpracy 

Transgranicznej Polska-Białoruś Ukraina 2014-2020 („Poprawa szybkości transportu 

na terenie Gminy Choroszcz i miasta Gorohiv”; zadanie będzie polegało na 

rozbudowie i przebudowie drogi gminnej nr 106295B – ulica Zastawie II w 

Choroszczy wraz z rozbudową i przebudową infrastruktury technicznej), jesteśmy na 

liście rezerwowej, na etapie podejmowania decyzji; 

2) na skrzyżowaniu, o którym wspomniał przedmówca, nie ma kolein – są to specjalnie 

wyprofilowane odpływy wody z jezdni; 

3) gmina nie ma środków w budżecie na naprawę dróg powiatowych, wniosek należy 

kierować do radnych powiatowych. 

 

Andrzej Łukaszewicz sołtys wsi Sienkiewicze zwrócił uwagę, że przy ścieżce rowerowej 

kratki ściekowe są ponad krawężnikiem, co zagraża bezpieczeństwu poruszających się po 

jezdni. 

 

Ad. 21 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad XXXII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 
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     mgr Beata Marlena Jeżerys 


